

**ORDERED**,—That Vote 30a relating to the Department of Finance; Votes 1a and 15a relating to the Privy Council; Vote 10a relating to the Ministry of State for Science and Technology; Vote 105a relating to the Department of the Secretary of State; Votes 5a and L10a relating to the Department of Supply and Services; and Votes 17a, 20a and 30a relating to the Treasury Board for the fiscal year ending March 31, 1978, be referred to the Standing Committee on Miscellaneous Estimates.

The Chairman presented the First Report of the Sub-committee on Agenda and Procedure, which is as follows:

Your Sub-committee met on Tuesday, November 22, 1977 to consider matters of agenda and procedure in relation to the Committee's study of the Supplementary Estimates (A) for the fiscal year ending March 31, 1978, and agreed to make the following recommendations:

1. That the Committee meet at the times and hear the witnesses set out in the following schedule:

(a) At 9:30 a.m. on Thursday, November 24, 1977 to hear the Auditor General of Canada.

(b) At 9:30 a.m. Friday, November 25, 1977 to hear the President of the Treasury Board.

(c) At 8:00 p.m. on Monday, November 28, 1977 to hear the Minister of State for Science and Technology.

(d) At 9:30 a.m. on Tuesday, November 29, 1977 to hear a witness from the Privy Council.

(e) At 9:30 a.m. on Thursday, December 1, 1977 to hear the Chairman of the Public Service Commission.

(f) At 8:00 p.m. on Monday, December 5, 1977 to hear the Minister of Supply and Services.

2. That questioners be allowed ten minutes each on the first round and five minutes on each subsequent round, and that non-members of the Committee be permitted to question the witnesses after Committee members.

The Chairman called Vote 30a under FINANCE.

The witnesses made a statement and answered questions.

In accordance with a motion agreed to by the Committee on Tuesday, November 1, 1977, the Chairman authorized the printing of a document to be submitted by the Auditor General's office in answer to a question from Mr. Clermont, as an appendix to the next Issue's Minutes of Proceedings and Evidence. (See Appendix "ME-1", Issue No. 2).

At 10:58 o'clock a.m., the Committee adjourned until 9:30 o'clock a.m. on Friday, November 25, 1977.

**IL EST ORDONNÉ**,—Que le crédit 30a, Finances; les crédits 1a et 15a, Conseil privé, le crédit 10a, Sciences et Technologie; le crédit 105a, Secrétariat d'État; les crédits 5a et L10a, Approvisionnements et Services et les crédits 17a, 20a et 30a, Conseil du Trésor, pour l'année financière se terminant le 31 mars 1978, soient renvoyés au Comité permanent des prévisions budgétaires en général.

Le président présente le premier rapport du sous-comité du programme et de la procédure que voici:

Votre sous-comité s'est réuni le mardi 22 novembre 1977 pour étudier les questions d'ordre du jour et de procédure relatives à l'étude par le Comité du Budget supplémentaire (A) pour l'année financière se terminant le 31 mars 1978 et est convenu de faire les recommandations suivantes:

1. Que le Comité se réunisse aux heures indiquées et entende les témoins selon le calendrier suivant:

a) à 9 h 30, le jeudi 24 novembre 1977, pour entendre le Vérificateur général du Canada.

b) à 9 h 30, le vendredi 25 novembre 1977, pour entendre le président du Conseil du Trésor.

c) à 20 heures, le lundi 28 novembre 1977, pour entendre le ministre d'État aux Sciences et à la Technologie.

d) à 9 h 30, le mardi 29 novembre 1977, pour entendre un témoin du Conseil privé.

e) à 9 h 30, le jeudi 1<sup>er</sup> décembre 1977, pour entendre le président de la Commission de la fonction publique.

f) à 20 heures, le lundi 5 décembre 1977, pour entendre le ministre des Approvisionnements et Services.

2. Que l'on alloue aux interrogateurs dix minutes chacun au premier tour et cinq minutes à chaque tour subséquent, et que les députés présents mais ne faisant pas partie du Comité puissent interroger les témoins après les membres du Comité.

Le président met en délibération le crédit 30a sous la rubrique FINANCES.

Les témoins font des déclarations et répondent aux questions.

Conformément à une motion adoptée par le Comité le mardi 1<sup>er</sup> novembre 1977, le président autorise qu'un document que le bureau du Vérificateur général doit présenter en réponse à une question de M. Clermont, soit joint aux procès-verbal et témoignages du prochain fascicule. (Voir appendice «ME-1», fascicule n<sup>o</sup> 2).

A 10 h 58, le Comité suspend ses travaux jusqu'au vendredi 25 novembre 1977, à 9 h 30.

*Le greffier du Comité*

Charles Bellemare

*Clerk of the Committee*